
HISTORIK 

 

TUMMELSTA FRILUFTSFÖRENING 1947 – 1983 

 

Vid Tummelsta friluftsförenings årsmöte 1983 fick Bror Kvarmo, Ivar Lifvergren, Olle 

Nilsson och Bo Pettersson i uppdrag att sammanställa en enkel minnesskrift över föreningens 

historik. Efter att vi läst igenom protokoll och övriga handlingar, som funnits tillgängliga 

redovisas här vårt resultat.  

 

Det började med några tält och så småningom små stugor av masonit. Vid denna tidpunkt 

fanns ej någon riktig väg inom området utan bara hjulspår att åka i. Då de flesta ville börja 

bytta tidigt på våren körde de fast i leran. Detta gjorde att, tillsammans med vattenfrågan, idén 

om att bilda en förening föddes. 

 

På uppmaning av flera personer kallade Olle Nilsson till ett möte om bildande av en förening. 

Detta första sammanträde avhölls den 2 maj 1947. 22 intresserade stugägare hade infunnit sig. 

En interimsstyrelse bildades bestående av Hjalmar Larsson, Viktor Lundstedt,  

Karl-Erik Nilsson, David Jansson och Olle Nilsson.  

 

Föreningen bildades den 13 maj 1947 och tog namnet Tummelsta friluftsförening. 

Medlemsantalet var 19 stycken. 

 

Behovet av dricksvatten gjorde att man anlitade Carl Olsson, som med slagruta tog ut en plats 

för brunn. Detta skedde den 5 juni samma år och under tiden juni-juli grävdes brunnen av 

medlemmarna.  

 

När föreningen nu var bildad och vattenfrågan löst kom frågan upp om mera praktiska saker 

som exempelvis kylning av matvaror o dylikt. Den 9 december 1947 bildades därför en 

kommitté, som skulle svara för att en isstack byggdes och materiel för upptagning av is 

började inköpas. 

 

Under 1948 diskuterades hyreskontrakt med arrendatorn på Tummelsta. Förslaget var ett 

kontrakt på 10 år med 30 år på marken. Någon uppgörelse nåddes inte utan hyran bestämdes 

år från år. Vid årsmötet 1948 beslutades en årsavgift på 3 kr/år. 

 

Under vintern 1949 hade iskommittén sammankallat till den första isupptagningen. Avgiften 

för att få ta is i stacken bestämdes till 1 kr/år. 

 

1950 byggdes nya broar vid Tummelsta och Fiskris, vilket föranledde att föreningen fick ta ett 

lån på 1 000 kr för att betala vår andel i vägsamfälligheten. 

 

1952 blev det ny ägare på Tummelsta då Grevesmühl tillträdde.  

 

23 april 1953 kallade markägaren till förhandlingar om hyran för tomterna. Detta resulterade i 

att hyran blev 50 kr/år och tomt. Vid årsmötet 1953 togs frågan för första gången upp om inte 

föreningen skulle anskaffa en egen dansbana. Idag kan vi konstatera att det tog 31 år innan 

detta blev verklighet. På samma möte beslutades att avgiften för is skulle höjas från 1 kr till 3 

kr/år. 



 

1954 infördes utöver medlemsavgiften en avgift för bil med 2 kr/år och motorcykel 1 kr/år. 

 

1956 skedde en extra uttaxering till vägsamfälligheten. Samma år togs frågan upp om 

elektrifiering av området. 

 

1961 meddelade markägaren att han för de pengar han får in på försäljning av fiskekort 

betalar inplantering av fiskyngel. 

 

27 oktober 1962 nya förhandlingar angående hyran med resultat att hyran från 1963  

är 100 kr/år. 

 

Under en följd av år hade frågan angående hämtning av sopor diskuterats. 1963 meddelade 

markägaren att han skulle gräva gropar på ett par platser i skogen där sopor skulle kastas.  

 

1964 förelåg en offert från Rekarnebygdens El distributionsförening där kostnaden  

var 1 256 kr/stuga. 

 

Vid årsmötet 1965 beslutades att föreningen skulle bygga en redskapsbod. Efter 

kostnadsberäkning och inköp av material byggdes boden sommaren 1967. 

 

1967 förelåg ytterligare en offert från Rekarnebygdens El distributionsförening. Kostnaden 

var nu 1 990 kr/stuga. 

Vid årsmötet beslutades att höja medlemsavgiften till 10 kr/år samt slopa de särskilda 

avgifterna för bil och motorcykel.  

 

1969 kallas till extra möte angående elfrågan den 8 mars. Vattenfall hade övertagit 

distributionsansvaret och kostnaden var nu 1150 kr/stuga. 

Senare samma år meddelar Vattenfall att man under vintern räknar med att planlägga en 

elektrifiering av området under förutsättning att tillräckligt antal stugägare är intresserade.  

 

Till sommaren 1970 infördes kommunal sophämtning och året efter även latrinhämtning i 

kommunal regi. 

 

1971 påbörjas elektrifieringen av området och festligheterna flyttas från Tummelsta magasin 

till NOV. 

1971 förhandlade föreningen med kommunen om bidrag till underhåll av väg och pump. 

Resultatet blev att föreningen erhöll ett bidrag med 500 kr/år.  

 

1973 genomfördes nya hyresförhandlingar med markägaren och från föreningen sida väcks 

frågan om förköpsrätt till området. 

 

1975 höjdes kommunens anslag till 600 kr/år. 

 

1976 höjs medlemsavgiften till 25 kr/år och ett styrelsearvode om 250 kr/år införs. 

 

1977 slutar isupptagningen efter 28 år, en händelse som uppmärksammas i ortspressen. 

Föreningen inköper 2 egna luftgevär.  

1979 höjs medlemsavgiften till 35 kr/år. 



 

1980 kallade under hösten markägaren till förhandling med anledning av den förestående 

fastighetstaxeringen. Enligt markägarens uppgifter skull han behöva ta ut en hyra  

av 3 000 kr/år och tomt för området. Han föreslog i stället att föreningen skulle köpa området.  

Styrelsen utarbetade olika alternativ som medlemmarna skulle ta ställning till inför  

årsmötet 1981. 

 

Under 1981 inleddes förhandlingar om köp av området. Åtskilliga turer med olika 

myndigheter, banker och markägaren skedde under åren 1981-1983 innan köpekontraktet 

kunde undertecknas.  

 

1981 kom ett förslag om ny vägsträckning från Malmköpingsvägen till Näsbacken. 

Även föreningen hade flera extra sammanträden med anledning av köpeförhandlingarna där 

styrelsen informerade och rapporterade och fick nya förhandlingsmandat.  

Köpekontraktet skrevs på av styrelsen den 31 april 1983 och slutlikviden betalades den 27 

december 1983.  

Den 26 juni 1983 hålls föreningen sista årsmöte och Tummelsta friluftsförening upphör. 

 

Utöver här ej upptagna händelser har festligheter avhållits årligen som midsommar- och 

höstfest samt under några år även julfest.  

 

Många personer och arbetat i styrelser och olika kommittéer under årens lopp och mesta 

trotjänarna har varit Bror Kvarmo och 24 och Olle Nilsson med 23 år i styrelsen. 

  



Följande personer har verkat som  

 

ORDFÖRANDE 

Olle Nilsson   1947-1953 

Edvin Lundstedt 1953-1954 

Karl-Erik Nilsson 1954-1957 

Olle Nilsson  1957-1961 

Nils-Göran Andersson 1961-1971 

Erik Andersson  1971-1981 

Bo Pettersson 1981-1983 

 

SEKRETERARE 

Helge Gustafsson 1947-1954 

Stig Ekström  1954-1958 

Nils Andersson 1958-1965 

Bo Pettersson 1965-1971 

Olle Nilsson  1971-1977 

Elvar Persson 1977-1983 

 

KASSÖR 

Viktor Lundstedt 1947-1952 

Bengt Larsson 1952-1957 

Sigvard Fernqvist 1957-1958 

Bror Kvarmo  1958-1980 

Stig Sjöberg  1980-1983 


